
 
PROTOKÓŁ NR XIV/2011 

 
z posiedzenia Rady Miejskiej w Kobylinie w dniu 28 grudnia 2011 roku 

 
 
 
XIV sesja Rady Miejskiej w Kobylinie została zwołana na dzień 28 grudnia 2011 roku                
o godzinie 16-tej, w świetlicy wiejskiej w Łagiewnikach. 
W sesji uczestniczyło 15 radnych (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 
protokółu), zaproszeni goście (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu) 
oraz Burmistrz Kobylina – Bernard Jasiński, Sekretarz Gminy – Mirosław Sikora, Skarbnik 
Gminy – Jolanta Nowak, dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg – Krzysztof Jelinowski i Rada 
Sołecka Łagiewnik. 
Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Kobylinie – Tadeusz Dżygała. 
 
 
 
Ad 1  
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Kobylinie – Tadeusz Dżygała, który 
powitał wszystkich zebranych i stwierdził, że zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 
uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi 
quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
BURMISTRZ zauważył, że dzisiejsza sesja odbywa się w nowo rozbudowanej świetlicy 
wiejskiej w Łagiewnikach. To podsumowanie działalności Rady Miejskiej w 2011 roku. 
Mieszkańcy Łagiewnik od wielu lat wnioskowali, by rozbudować świetlicę. Te wnioski zostały 
uwzględnione i wszyscy, którzy uczestniczą w dzisiejszej sesji, mogą ocenić efekt wykonanych 
prac.  
Świetlica została przebudowana i rozbudowana w ramach jednego projektu Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich, który obejmował także remont świetlic wiejskich w Srokach                       
i Zdziętawach. Projekt wykonano w 100 % i te trzy zadania zostały zrealizowane.  
Koszt rozbudowy i przebudowy świetlicy wyniósł 406.761,97 zł. Wykonano też dodatkowe 
prace za 53.182 zł. Na cały projekt otrzymaliśmy dofinansowanie w wysokości 500.000 zł. 
Wniosek o płatność wysłaliśmy do Urzędu Marszałkowskiego w dniu 15 grudnia br. i pieniądze 
powinny zostać przekazane w I półroczu 2012 roku         
Dokumentacje opracowała firma projektowa „Horyzont” z Rawicza. Wniosek o dofinansowanie 
złożyliśmy w Urzędzie Marszałkowskim w dniu 27 maja 2010 r. Prace rozpoczęto w dniu           
1 kwietnia br. a zakończono 3 października br. Całe zadanie realizowała firma Jan-Bud z Zalesia 
Wielkiego. Wartość projektu to 846.000 zł.  
Podziękował wszystkim tym, którzy przyczynili się do realizacji tego zadania. Szczególnie 
podziękował swoim współpracownikom: Sekretarzowi Mirosławowi Sikorze i podinspektorom 
Czesławowi Piskorkowi i Piotrowi Małeckiemu, którzy mu doradzali i pomagali. 
Życzył mieszkańcom Łagiewnik, żeby ten obiekt im dobrze służył. Wtedy będzie można 
stwierdzić, że zainwestowanie w ten piękny obiekt było celowe. Życzył, żeby organizowano       
w nim nie tylko wszystkie przedsięwzięcia związane z działalnością tutejszych organizacji, ale 
też by odbywały się w nim imprezy rodzinne.  
Ksiądz Proboszcz Jacek Kita poświęcił przebudowany i wyremontowany obiekt. 
Zespół „Łagiewniczanie” zaśpiewał kolędy. 
 
 
T. DŻYGAŁA przedstawił porządek obrad. Zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do 
zaproponowanego porządku obrad. Nikt uwag nie zgłosił. 
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Porządek obrad : 
1. Otwarcie sesji.  
2. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 
3. Zapytania, wnioski i interpelacje. 
4. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej.  
5. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie: zmiany Uchwały Nr XIII/55/11 Rady Miejskiej w Kobylinie z dnia           
21 listopada 2011 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych, 

b) w sprawie: określenia wzorów formularzy składanych przez podatników podatku: 
rolnego, od nieruchomości oraz leśnego, 

c) w sprawie: zmiany Uchwały Nr XIII/59/11 Rady Miejskiej w Kobylinie z dnia          
21 listopada 2011 r. w sprawie określenia dziennej stawki opłaty targowej, terminów 
płatności i sposobu jej poboru.  

d) w sprawie:  ustalenia górnych stawek za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz w zakresie opróżniania zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych, 

e) w sprawie: zmiany budżetu gminy Kobylin na rok 2011, 
f) w sprawie: przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Kobylinie na rok 2012 
g) w sprawie: planu pracy i planu kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2012. 

6. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylin na lata 2012- 2025. 
7. Uchwalenie budżetu gminy Kobylin na rok 2012. 
8. Wolne głosy i wnioski 
9.  Zakończenie. 
 
 
 
Ad 2 
T. DŻYGAŁA poinformował, że zapoznał się z protokółem z poprzedniej sesji i nie wnosi do 
jego treści żadnych uwag. Zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do protokółu. Ponieważ nikt 
uwag nie zgłosił, zaproponował przyjęcie protokółu bez jego odczytania. 
Rada Miejska jednogłośnie przyjęła protokół z poprzedniej sesji - 15 za.  
 
 
Ad 3 
W punkcie tym nikt głosu nie zabrał. 
 
 
Ad 4 
T. DŻYGAŁA zauważył, że radni otrzymali informację Burmistrza o działalności 
międzysesyjnej, stanowiącą załącznik nr 3 do niniejszego protokółu. Zapytał, czy są pytania. 
Nikt nie zgłosił pytań. 
Rada Miejska jednogłośnie (15 za) przyjęła informację. 
 
 
Ad 5 
a) 
T. DŻYGAŁA zauważył, że projekt uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr XIII/55/11 Rady 
Miejskiej w Kobylinie z dnia 21 listopada 2011 r. w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od środków transportowych, był omawiany na posiedzeniach komisji. Zapytał, czy są 
pytania. Nikt pytań nie zgłosił.  
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G. OKUPNIK odczytał projekt uchwały. 
T. DŹYGAŁA poprosił przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii komisji. 
D. JAŹWIEC  poinformowała, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 5 za. 
W. STYBURSKI poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 5 za 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 4 za. 
 

UCHWAŁA NR XIV/63/11 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 28 grudnia 2011 roku 

 
w sprawie: zmiany Uchwały Nr XIII/55/11 Rady Miejskiej w Kobylinie z dnia 21 listopada 

2011 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 
 

została podjęta jednogłośnie (15 za) i stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokółu. 
 
b) 
T. DŻYGAŁA zwrócił uwagę, że projekt uchwały w sprawie: określenia wzorów formularzy 
składanych przez podatników podatku: rolnego, od nieruchomości oraz leśnego, był omawiany 
na posiedzeniach komisji. Następnie odczytał projekt uchwały. 
Zapytał, czy są pytania. Ponieważ nikt pytań nie zgłosił poprosił przewodniczących komisji 
stałych o przedstawienie opinii komisji. 
D. JAŹWIEC  poinformowała, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 5 za. 
W. STYBURSKI poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 5 za 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 4 za,  
 

UCHWAŁA NR XIV/64/11 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 28 grudnia 2011 roku 

 
w sprawie: określenia wzorów formularzy składanych przez podatników podatku: rolnego, 

od nieruchomości oraz leśnego, 
 

została podjęta jednogłośnie (15 za) i stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokółu. 
 
c) 
T DŻYGAŁA zauważył, że projekt uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr XIII/59/11 Rady 
Miejskiej w Kobylinie z dnia 21 listopada 2011 r. w sprawie określenia dziennej stawki opłaty 
targowej, terminów płatności i sposobu jej poboru, był omawiany na posiedzeniach komisji.  
G. OKUPNIK odczytał projekt uchwały. 
T. DŹYGAŁA zapytał, czy są pytania. Ponieważ nikt pytań nie zgłosił poprosił 
przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii komisji. 
D. JAŹWIEC  poinformowała, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 5 za. 
W. STYBURSKI poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 5 za 

 



 4

M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 4 za,  
 

UCHWAŁA NR XIV/65/11 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 28 grudnia 2011 roku 

 
w sprawie: zmiany Uchwały Nr XIII/59/11 Rady Miejskiej w Kobylinie z dnia 21 listopada 
2011 r. w sprawie określenia dziennej stawki opłaty targowej, terminów płatności i sposobu 

jej poboru, 
 

została podjęta jednogłośnie (15 za) i stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokółu. 
 
d) 
BURMISTRZ przedstawił autopoprawki do projektu uchwały w sprawie:  ustalenia górnych 
stawek za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
oraz w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych, 
stanowiące załącznik nr 7 do niniejszego protokółu. Zauważył, że projekt uchwały był 
szczegółowo omawiany na posiedzeniach komisji. Biorąc pod uwagę opinie większości radnych 
zgłasza autopoprawkę, żeby obecnie obowiązujące górne stawki opłat wzrosły o 15 %. 
T. DŻYGAŁA zapytał, czy są pytania. 
P. CHLEBOWSKI zwrócił uwagę, że na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej głosowano za 
wzrostem stawek o 10 %. Jego zdaniem taka podwyżka wystarczy. Zgłosił wniosek formalny, by 
podwyżka wyniosła 10 % nie 15 %. 
T. DŻYGAŁA poinformował, że pozostałe komisje głosowały za wzrostem o 15 %. Następnie 
poddał autopoprawki pod głosowanie.  
Rada Miejska przyjęła autopoprawki, przy 10 głosach za, 4 przeciw i 1 wstrzymującym.  
T. DŻYGAŁA przedstawił projekt uchwały w sprawie:  ustalenia górnych stawek za usługi        
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz w zakresie 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. Zapytał, czy są 
pytania. 
Nikt pytań nie zgłosił. 

 
UCHWAŁA NR XIV/66/11 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 28 grudnia 2011 roku 

 
w sprawie: ustalenia górnych stawek za usługi w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz w zakresie opróżniania zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych, 

 
została podjęta przy 12 głosach za i 3 przeciw i stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 
protokółu. 
 
e) 
SKARBNIK przedstawiła autopoprawki do projektu uchwały w sprawie: zmiany budżetu gminy 
Kobylin na rok 2011, stanowiący załącznik nr 9 do niniejszego protokółu. 
Poinformowała, że otrzymaliśmy uzupełnienie subwencji ogólnej w wysokości 175.407 zł. O 
taką kwotę zmniejszono planowane dochody z tytułu podatku dochodowego od osób prawnych 
oraz z tytułu podatku od nieruchomości w związku z nie wykonaniem planu w tym zakresie. O 
310 zł zwiększono plan dotacji z przeznaczeniem na realizację rządowego programu wspierania 
osób pobierających świadczenie pielęgnacyjne. Natomiast o 67.115 zł zmniejszono plan dotacji           
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z tytułu świadczeń rodzinnych oraz świadczeń z funduszu alimentacyjnego. Poza tym w rozdz. 
92695 przeksięgowanoby środki otrzymane na organizację Biegu im. Marszałka Józefa 
Piłsudskiego w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 2007 – 2013. 
A.PACHOLSKI zapytał, dlaczego zmniejszono dotacje na świadczenia rodzinne. 
SKARBNIK poinformowała, że zmniejszono nam plan w związku z potrzebami innych gmin. 
Rada Miejska jednogłośnie ( 15 za) przyjęła autopoprawki, przy 10 głosach za, 4 przeciw     
i 1 wstrzymującym.  
T. DŻYGAŁA przedstawił projekt uchwały w sprawie:  zmiany budżetu gminy Kobylin na rok 
2011. Zapytał, czy są pytania. 
Nikt pytań nie zgłosił. 

 
UCHWAŁA NR XIV/67/11 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 28 grudnia 2011 roku 

 
w sprawie: zmiany budżetu gminy Kobylin na rok 2011, 

 
została podjęta jednogłośnie (15 za) i stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokółu. 
 
f) 
T. DŻYGAŁA stwierdził, że projekt uchwały w sprawie: przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej 
w Kobylinie na rok 2012, był omawiany na posiedzeniach komisji. Następnie odczytał projekt 
uchwały. 
Zapytał, czy są pytania. Ponieważ nikt pytań nie zgłosił, poprosił przewodniczących komisji 
stałych o przedstawienie opinii komisji. 
D. JAŹWIEC  poinformowała, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 5 za. 
W. STYBURSKI poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 5 za 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 5 za,  
 

UCHWAŁA NR XIV/68/11 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 28 grudnia 2011 roku 

 
w sprawie: przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Kobylinie na rok 2012, 

 
została podjęta jednogłośnie (15 za) i stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokółu. 
 
g) 
T. DŻYGAŁA poinformował, że Komisja Rewizyjna na swoim posiedzeniu w dniu 19 grudnia 
br. przyjęła plan pracy i kontroli na 2012 rok. Projekt uchwały w sprawie: planu pracy i planu 
kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2012, był omawiany podczas posiedzeń pozostałych komisji. 
Zapytał, czy są pytania. Ponieważ nikt pytań nie zgłosił, poprosił przewodniczących komisji 
stałych o przedstawienie opinii komisji. 
D. JAŹWIEC  poinformowała, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie przyjęła plan pracy i plan 
kontroli na 2012 rok  – 5 za. 
W. STYBURSKI poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 5 za 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 5 za,  

 



 6

T. DŻYGAŁA odczytał projekt uchwały w sprawie: planu pracy i planu kontroli Komisji 
Rewizyjnej na rok 2012. 

UCHWAŁA NR XIV/69/11 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 28 grudnia 2011 roku 

 
w sprawie: planu pracy i planu kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2012, 
 
została podjęta jednogłośnie (15 za) i stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokółu. 
 
Ad 6 
T. DŻYGAŁA zwrócił uwagę, że projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylin na 
lata 2012- 2025, był omawiany na posiedzeniach komisji. 
SKARBNIK przedstawiła autopoprawki do projektu uchwały stanowiące załącznik nr 13 do 
niniejszego protokółu. Autopoprawki są związane głównie z zastrzeżeniami Regionalnej Izby 
Obrachunkowej.  
T. DŻYGAŁA zapytał, czy są pytania.  Ponieważ nikt pytań nie zgłosił, poddał pod głosowanie 
autopoprawki do projektu uchwały. 
Rada Miejska jednogłośnie (15 za) przyjęła autopoprawki.  
G. OKUPNIK odczytał projekt uchwały w sprawie : uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kobylin na lata 2012 – 2025. 

 
UCHWAŁA NR XIV/70/11 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 28 grudnia 2011 roku 

w sprawie : Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylin  
na lata 2012 – 2025 

 
została podjęta jednogłośnie – 15 za i stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad 7 
T. DŻYGAŁA zauważył, że uchwalenie budżetu jest związane ze specjalną  procedurą. 
BURMISTRZ przedstawił projekt budżetu gminy Kobylin na rok 2012. Jego uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokółu. 
T. DŻYGAŁA odczytał Uchwałę Nr SO – 0952/I/38/3/Ka/2011 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 15 grudnia 2011 r. w sprawie wyrażenia 
opinii o projekcie budżetu Gminy Kobylin na 2012 rok, stanowiącą załącznik nr 16 do 
niniejszego protokółu. 
BURMISTRZ stwierdził, że opinia RIO jest pozytywna, zgłoszono tylko dwa zastrzeżenia.       
W związku z tym po analizie tych zastrzeżeń w autopoprawkach do projektu budżetu 
zaproponował: 

- wykreślenie w § 9 ust. 3 dotyczącego „przekazania uprawnień kierownikom jednostek 
organizacyjnych do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku 
następnym jest niezbędna do zapewnienia ciągłości działania jednostki i termin zapłaty 
upływa w roku następnym”, 

- zmianę zapisu § 11 – zamiast zapisu „Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia z mocą 
obowiązującą od 1 stycznia 2012 roku...” proponuje zapis „Uchwała wchodzi w życie      
z dniem 1 stycznia 2012 roku ....” 

T. DŻYGAŁA poprosił przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii i wniosków 
komisji.  
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D. JAŹWIEC poinformowała, że Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu, 
przy 4 głosach za i 1 przeciw.  
W. STYBURSKI poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa pozytywnie 
zaopiniowała projekt budżetu, przy 3 głosach za i 2 przeciw. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt budżetu – 5 za. 
BURMISTRZ zwrócił uwagę, że generalnie komisje zgłosiły jeden wniosek dotyczący środków 
na wynagrodzenia pracowników niepedagogicznych. Zdania były podzielone. Biorąc pod uwagę 
głosy radnych podczas posiedzeń komisji, zgłasza autopoprawkę by wzrost wynagrodzeń 
pracowników niepedagogicznych we wszystkich jednostkach organizacyjnych wyniósł 4 %. 
Środki stanowiące różnicę między propozycją zawartą w projekcie budżetu a zgłoszoną 
autopoprawką, proponuje przeznaczyć na: 

- umieszczenie podopiecznej w domu pomocy społecznej – 32.280 zł, 
- zwiększenie wydatków na budowę nowych punktów oświetlenia ulicznego – 91.896 zł. 

Na to zadanie wcześniej zaplanowano 50.000 zł, tak więc razem byłoby 141.896 zł. Te 
środki nie starczą na budowę wszystkich punktów oświetlenia. Mówił już na 
posiedzeniach komisji, że w nowym roku podejmiemy decyzję, czy zadanie zrealizujemy 
w całości, czy etapami. Jego zdaniem powinniśmy od razu wykonać całość, ale wtedy 
będziemy musieli zwiększyć środki na realizację projektu.     

T. DŻYGAŁA poprosił o przedstawienie autopoprawek do projektu budżetu na 2012 rok. 
 SKARBNIK przedstawiła autopoprawki do projektu uchwały stanowiące załącznik nr 17 do 
niniejszego protokółu.  
T. DŻYGAŁA otworzył dyskusje nad projektem budżetu.       
M. DYMARSKI zapytał, czy w związku z podwyżką wynagrodzeń o 4 % Burmistrz może 
zagwarantować, że wszyscy pracownicy tyle otrzymają, czy też podwyżki będą uznaniowe.   
BURMISTRZ stwierdził, że może się wypowiadać tylko w sprawie pracowników Urzędu 
Miejskiego. Nie ma wpływu na dyrektorów szkół jakie decyzję podejmą w stosunku do swoich 
pracowników. W Urzędzie przez ostatnich kilka lat nie było sytuacji, by ktoś z pracowników nie 
otrzymał podwyżki ze środków uchwalonych przez Radę Miejską.  
T. DZYGAŁA poddał autopoprawki pod głosowanie. 
Rada Miejska jednogłośnie (15 za) przyjęła autopoprawki.  
T. DŻYGAŁA zwrócił uwagę, że z procedury wynika iż  Burmistrz powinien zająć stanowisko 
wobec wniosków zgłoszonych przez komisje a nie uwzględnionych w autopoprawkach.  
BURMISTRZ zwrócił uwagę, że zgłoszono wniosek, który proceduralnie nie miał cech wniosku 
budżetowego. Był to wniosek zgłoszony przez r.Okupnika i przyjęty przez Komisję, dotyczący 
zaplanowania środków na remont świetlicy w Długołęce. W ciągu roku budżetowego możemy 
do tego tematu powrócić.     
T. DŻYGAŁA odczytał projekt uchwały w sprawie budżetu gminy Kobylin na rok 2012. 
 

UCHWAŁA NR XIV/71/11 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 28 grudnia 2011 roku 

w sprawie : budżetu gminy Kobylin na rok 2012 
 

została podjęta jednogłośnie – 15 za i stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad 8  
T. DYMARSKI nawiązał do remontu drogi Kuklinowa do Kromolic. Remont wykonano 
niesolidnie. Zapytał, czy wykonywali go pracownicy Powiatowego Zarządu Dróg, czy też 
zatrudniono firmę zewnętrzną. Jeśli to była firma zewnętrzna, to kto odebrał tę robotę.  
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W. STYBURSKI zapytał dyr. Jelinowskiego, dlaczego prace związane ze ścinką pobocza           
w kierunku stacji kolejowej w Rojewie zostały przerwane i czy będą zakończone. Zapytał, czy 
zgodnie z obietnicą zostaną wycięte krzewy.  
Mamy okres zimowy, w związku z tym zapytał czy PZD posiada numer dyżurny pod którym 
sołtysi mogliby zgłaszać potrzebę odśnieżenia dróg powiatowych. Nasza Gmina leży na 
krańcach powiatu i czasem nie można przejechać przez drogi powiatowe.       
K. JELINOWSKI zauważył, że remont dróg był wykonywany przez PZD masą na gorąco. 
Korzystamy z takiego materiału, jaki wytwarza wytwórca. Kiedy granulat jest grubszy, wtedy 
remontuje się gorzej.     
Ścinanie poboczy w kierunku Rojewa zostało przerwane z powodu awarii maszyny. Zadanie 
zostanie dokończone. Ta praca nie jest jednak zasadna, ponieważ w poboczu zostanie 
umieszczony światłowód.  
Jeśli chodzi o zimowe utrzymanie dróg, to co roku informuje urzędy o całodobowym dyżurze 
PZD, kiedy pada śnieg. Jest to numer 722-65-31. Można też dzwonić do jego zastępcy – 
Tadeusza Chypsia, który zajmuje się tym tematem, pod numer 609-909-975.   
Na 150 drzew zgłoszonych do wycięcia w Powiecie, na terenie Gminy Kobylin, wycięto 46, 
czyli 1/3.   
Niektóre prace PZD wykonuje sam, do innych musi zatrudniać firmy z zewnątrz. 
Przyszłoroczny budżet wyniesie 3.780.000 zł. Poza remontami po okresie zimowym, nie 
zaplanowano większych prac. Nie ma żadnych inwestycji, żadnych powierzchniowych utrwaleń. 
Środki na remonty po zimie są zabezpieczone. W przyszłym roku nie zaplanowano budowy 
chodników, chyba iż wsie zakupiły już materiał brukarski. Oprócz środków na remonty 
cząstkowe, są też środki na wycinkę krzewów i pielęgnację zieleni.  
J. PATRYAS zauważył, że na terenie Łagiewnik wycięto tylko część drzew, natomiast część 
pozostawiono. 
K. JELINOWSKI stwierdził, że wycięto te drzewa, które wymagały wycięcia. Pozostałe drzewa 
będą w okresie zimowym wycinać pracownicy PZD. Będą też wycinane drzewa na odcinku 
Sroki – Górka.  
P. CHLEBOWSKI zapytał, ile drzew już zostało wyciętych. 
K. JELINOWSKI odpowiedział, że 46. Ogólnie w Powiecie do wycięcia jest 150 drzew. Zaczęto 
od wycinki tych, których nie zdążono wyciąć w poprzednim roku. Decyzje były wydawane        
w ciągu roku.  
P. CHLEBOWSKI zwrócił uwagę, że na ul. Berdychowskiej wycięto drzewa, które nie 
wymagały użycia specjalistycznego sprzętu. Natomiast pozostawiono dwa drzewa, które rosną 
obok budynków i stacji transformatorowej.  
Nawiązał też do obietnic złożonych przez dyr. Jelinowskiego podczas sesji we wrześniu. Jeśli 
dyrektor deklaruje wykonanie niektórych zadań, to powinien je wykonać. Potem wywiązują się 
niepotrzebne dyskusje. 
K. JELINOWSKI podkreślił, że nie wszystkie prace wykonuje PZD, czasami są to wykonawcy   
z zewnątrz. Teraz będą wycinane kolejne drzewa. Nie wszystkie drzewa, które są oznakowane, 
zostaną wycięte.       
B. DRYGAS zauważył, że po wycięciu drzew, pozostały pnie w pasie drogowym. Zapytał, czy 
zostaną one usunięte. 
W. STYBURSKI nie zgodził się z wypowiedzią dyr. Jelinowskiego iż prace przy ścince poboczy 
przed położeniem światłowodu są niezasadne. Jest to zadanie prewencyjne i powinno zostać 
zakończone. Zlikwidowane zostanie koryto w drodze. Zawnioskował, by te prace dokończyć, ale 
używając koparki. Koparka jest efektywniejsza. Poza tym skoro mają zostać położone 
światłowody, to inwestor ma obowiązek przywrócić stan zastany.  
K. JELINOWSKI poinformował, że drogę do Wielowski remontowali pracownicy PZD.  
T. DYMARSKI stwierdził, że na środku drogi pozostała wyrwa.  
K. JELINOWSKI podkreślił, że niektóre drogi powiatowe mają słabą obudowę, w związku         
z czym wymagają częstych remontów. Ze względu na tak słabą konstrukcje można wprowadzić 
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ograniczenia w ruchu. Drogi niszczy ciężki sprzęt, często przeładowany np. podczas wywozu 
buraków.  
T. DŻYGAŁA zwrócił uwagę, że ma nadzieję iż oprócz wycięcia drzew, zostaną też wycięte 
krzewy i pobocze. 
F. HECHMANN powiedział, że po wycięciu drzew na ul. Berdychowskiej pozostawiono 
gałęzie. Wszystko miało zostać uporządkowane a pozostał bałagan.  
B. GOŚCINIAK zauważyła, że w Kuklinowie prace przy wycięciu drzew przebiegały sprawnie. 
Pozostały tylko pnie. Wszystko zostało uprzątnięte.  
T. DŻYGAŁA poinformował o otrzymanych życzeniach świątecznych dla samorządowców ze 
Szkoły Podstawowej w Zalesiu Małym, Zasadniczej Szkoły Zawodowej, Gimnazjum, Starosty 
Krotoszyńskiego, Przewodniczącego Rady Powiatu, Marszałka Województwa Wielkopolskiego, 
Wojewody Wielkopolskiego i posła Macieja Orzechowskiego.           
 BURMISTRZ podziękował radnym za uchwalenie budżetu na 2012 rok. Jest to trudny budżet. 
Planowane dochody są wyższe niż wydatki, więc nie ma deficytu. Więcej o kształcie budżetu 
będziemy wiedzieć, kiedy zostanie uchwalony budżet państwa. Na początku roku poznamy 
ostateczne kwoty subwencji i dotacji. Podziękował za poparcie budżetu, za zgłoszone poprawki   
i uwagi. 
W imieniu organu wykonawczego i współpracowników podziękował tym, którzy przez cały 
2011 rok, wspomagali nas w realizacji trudnych zadań. Podziękował za słowa wsparcia, 
konkretną pomoc i życzliwość. Podziękowania złożył radnym, dyrektorom szkół, sołtysom, 
przedstawicielom organizacji społecznych. Następnie złożył życzenia noworoczne.  
T. DŻYGAŁA także złożył wszystkim życzenia. 
J. PATRYAS stwierdził, że na jednej z sesji poprzedniej kadencji r.Chlebowski mówił                
o wizytacji nowo wyremontowanych obiektów. Potem jako Przewodniczący kontynuował ten 
temat r.Dżygała. Odbyła się już sesja w świeżo wyremontowanej świetlicy w Zdziętawach. 
Gospodarzem dzisiejszej sesji są Łagiewniki. Przyjęcie takiego gremium jest zaszczytem dla 
Łagiewniczan. Mieszkańcy czuli potrzebę rozbudowy. W tej sprawie zostały opracowane 
wnioski o dofinansowanie w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Potem to zadanie 
zostało uwzględnione w Wieloletniej Prognozie Finansowej i czekaliśmy by znalazło się na 
liście rankingowej. Cierpliwość została nagrodzona i dziś sesja odbywa się w pięknym obiekcie. 
Podkreślił życzliwość władz samorządowych.         
Następnie sołtys wraz z Radą Sołecką podziękowali za pomoc Burmistrzowi Kobylina – 
Bernardowi Jasińskiemu, Przewodniczącemu Rady Miejskiej V kadencji – Piotrowi 
Chlebowskiemu i Przewodniczącemu Rady Miejskiej VI kadencji – Tadeuszowi Dżygale. 
 
 
Ad 9 
Po wyczerpaniu porządku obrad  sesję Rady Miejskiej w Kobylinie zakończono o godzinie 
18.15. 
 
 
 
 
Protokółowała :                                                                            Przewodniczy ł :                                                           
 
Magdalena Nowakowska                                                             Przewodnicz ący 
          inspektor                                                                             Rady Miejskiej  
                                             
                                                                                                      Tadeusz D żygała 
 
 

 


